
 
 
 

Αθήνα, 8 Απριλίου 2025 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

ΠΡΟΣ: Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας 

Θέμα: «Εφαρμογή των αποφάσεων αναδάσωσης στην καταπατημένη 

περιοχή "Σαμαρέικα" του Εθνικού Πάρκου Κοτυχίου – 

Στροφυλιάς» 

 Ένα μείζον περιβαλλοντικό και θεσμικό ζήτημα, που ταλανίζει εδώ και δεκαετίες 

την περιοχή της Δυτικής Αχαΐας, αφορά την καταπάτηση 803 στρεμμάτων 

δημόσιας δασικής έκτασης στη θέση «Σαμαρέικα», εντός του Εθνικού Πάρκου 

Υγροτόπων Κοτυχίου – Στροφυλιάς. Πρόκειται για περιοχή που προστατεύεται 

από τη διεθνή συνθήκη Ramsar και έχει ενταχθεί στο δίκτυο Natura 2000. 

Σύμφωνα με τελεσίδικες αποφάσεις του Συμβουλίου της Επικρατείας και με βάση 

διοικητικές πράξεις (αποφάσεις αναδάσωσης και πρωτόκολλα κατεδάφισης), η 

έκταση έχει χαρακτηριστεί ως αναδασωτέα και τα αυθαίρετα κτίσματα ως 

κατεδαφιστέα. Παρ' όλα αυτά, καμία ενέργεια αποκατάστασης της νομιμότητας 

δεν έχει γίνει μέχρι σήμερα, με αποτέλεσμα η παρανομία να παγιώνεται και να 

αποθαρρύνεται κάθε έννοια κρατικής παρουσίας και περιβαλλοντικής 

προστασίας. 

Επιπλέον, έχει επισημανθεί από τις αρμόδιες υπηρεσίες – και ιδίως από τη 

Διεύθυνση Δασών Αχαΐας – ότι η περιοχή δεν αποτελεί εποικιστική ή αγροτική 

έκταση, αλλά δημόσιο δάσος. Παρ' όλα αυτά, καταγράφεται μια διαχρονική 

προσπάθεια «σαλαμοποίησης» και αποδόμησης της έννομης τάξης μέσω 

νομοθετικών παραθύρων, ασαφειών ορίων και αδρανειών. Κατόπιν τούτων: 

 

Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

1. Γιατί δεν έχουν εφαρμοστεί μέχρι σήμερα οι τελεσίδικες αποφάσεις του ΣτΕ και τα 

πρωτόκολλα διοικητικής αποβολής και κατεδάφισης των αυθαιρέτων; 

 

2. Σε ποιες ενέργειες θα προβεί το Υπουργείο για την άμεση αναδάσωση της 

καταπατημένης έκτασης και την απομάκρυνση των καταπατητών;  

 

3. Πότε προβλέπεται η έκδοση του Προεδρικού Διατάγματος που θα ορίζει το οριστικό 

διαχειριστικό καθεστώς του Εθνικού Πάρκου Κοτυχίου – Στροφυλιάς, ώστε να 

κατοχυρωθεί θεσμικά η προστασία του; 

 

4. Ποια μέτρα προτίθεστε να λάβετε για να προστατευθούν στο εξής οι δημόσιες 

δασικές εκτάσεις από μεθοδευμένες απόπειρες αλλαγής χρήσης και νομιμοποίησης 

αυθαιρεσιών; 
 

Ο ερωτών Βουλευτής 
 
 
 

Γεώργιος Μανούσος 

Β2 Δυτικού Τομέα Αθηνών 
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